
El Ple del passat març va tenir una durada de 5,5 hores,  
força considerable però comprensible veient tots els temes que 
s’hi van debatre.

Al respecte em faig alguns plantejaments. El primer és com de 
llunyans són per a la ciutadania els plens i les temàtiques que s’hi 
tracten. Hi ha diversos motius que expliquen aquesta situació, com 
ara la complexitat dels temes que s’hi debaten i l’allunyament dels 
polítics de la població o allunyament de la població de la política.

Segur que hi ha molts més factors a tenir en compte, però és evident 
que s’ha d’apropar el dia a dia de les gestions del consistori a la 
població, perquè al cap i a la fi els temes que s’hi debaten els afecten 
directament. És tasca nostra aconseguir que la població es faci 
més seus els plenaris i el dia a dia de l’Ajuntament, i és evident que 
fins ara no ho hem aconseguit. Està clar que la política s’ha de fer 
des del carrer i cap a la gent, però no oblidem que el que es tracta 
als despatxos i al consistori també és política i és la metodologia, 
diguem-ne “burocràtica”, per portar a terme moltes accions.

Un dels temes importants que es van debatre al ple (i sense 
menystenir-ne els altres, que per falta d’espai no comentaré) va ser 
el canvi de les dedicacions dels portaveus dels grups municipals 
i la possibilitat de cada grup de contractar un assessor.

Actualment els portaveus dels grups municipals ens podíem 
acollir a dedicació parcial, que suposa un sou de 18.359.96 € 
bruts anuals amb una dedicació de 20 hores setmanals, o al 
cobrament de dietes per assistència a reunions i plens. No 
disposàvem de la figura de l’assessor. Amb el que es va aprovar 
al ple, els portaveus ara podem passar a dedicació exclusiva amb 
un sou de 49.900 € bruts anuals, o continuar amb la dedicació 
parcial i llavors disposar d’un assessor cada grup municipal, amb 
dedicació exclusiva, amb un sou de 35.000 € bruts anuals.

ERC Cornellà considerem que la tasca política ha d’estar 
remunerada i que s’ha de disposar de més eines, i més en una 
ciutat de les dimensions i l’envergadura de Cornellà, on com 
a oposició ens falta temps i eines per poder fer en millors 
condicions la nostra tasca. Ara bé, considerem completament 
pervers que els i les polítiques ens haguem de posar el sou just 
a nosaltres mateixos. I què és un sou just? Difícil resposta.

Nosaltres entenem com a oposició que és un avenç disposar de més 
eines i temps, però no compartim els sous proposats per l’equip 
govern. Els considerem excessius i per això vam proposar que 
l’import de la dedicació exclusiva fos de 37.000 € bruts anuals i 
l’import de l’assessor de 25.000 € bruts anuals. No es va acceptar.

En el cas que ERC s’aculli a alguna d’aquestes opcions, 
destinarem la diferència entre la proposta de l’equip de govern 
i la nostra a programes socials de la ciutat.

L’augment de sous és un clar exemple de pràctiques que allunyen la 
política de la ciutadania; nosaltres continuarem treballant per canviar 
el model de la ciutat. Us emplacem a tots i totes a implicar-vos en 
la governança de Cornellà, perquè sense vosaltres, nosaltres no hi 
seríem i sou fonamentals per una altra manera de fer política. • 

En el pasado pleno del jueves 31 de marzo, el Grupo 
Municipal de Ciutadans presentó dos mociones que fueron 
aprobadas, una de ellas solicitando la adhesión a la Resolución 
1815 de la Asamblea Parlamentaria del Consejo de Europa que vela 
por la salud de la población respecto a las ondas electromagnéticas 
para que en el ámbito de nuestras competencias municipales, 
adoptásemos las recomendaciones y las medidas preventivas de 
exposición a campos electromagnéticos debido a las frecuencias  
de radios, teléfonos móviles y redes wifi.

La otra moción presentada estaba íntimamente ligada a la anterior, 
solicitamos la implementación de red wifi en determinados espacios 
público de Cornellá.

Queremos fomentar una ciudad inteligente como nuevo eje 
transformador de la vida social y generadora de oportunidades 
sociales, culturales y económicas a la vez que se contribuye a 
la sostenibilidad ambiental. El desarrollo tecnológico es una 
dimensión que permite a las ciudades ser sostenibles en el tiempo. 
Por ello, pretendemos que Cornellá sea una auténtica Smart 
City e implementar una red wifi en centros cívicos y culturales, 
bibliotecas, aulas de estudio, museos, mercados municipales, 
oficinas administrativas, de atención ciudadana y zonas deportivas, 
facilitando la interacción y todo ello respetando la resolución del 
Consejo de Europa. Ciutadans apuesta por un modelo de 
ciudad que sea respetuosa con el medio ambiente, la salud 
de nuestros vecinos y adaptada a las nuevas tecnologías.

En cuanto al desarrollo del pasado pleno, queremos destacar uno 
de los puntos más controvertidos y explicar a los cornellanenses 
nuestro sentido del voto.

Ciutadans votó a favor de las modificaciones de crédito de 
la Comisión Informativa de Economía e Innovación por el 
compromiso adquirido por unanimidad de todos los Grupos en 
anteriores mociones con el AMPA de la Escola Virolai para la 
adecuación de sus instalaciones y con los trabajadores de este 
Ayuntamiento para que pudieran recuperar la parte proporcional 
de la paga del 2012. El PSC aprovechó este consenso con estos 
temas sensibles para introducir en el mismo expediente, más 
de trescientas modificaciones, muchas de ellas con las que no 
estábamos de acuerdo. Hechos como éste, demuestran el abuso de 
las modificaciones de crédito y las formas que sigue manteniendo 
este equipo de gobierno. Un equipo de gobierno que no parece 
dispuesto a contar con los valores como la ética o la transparencia 
y que le llevaron a perder la mayoría absoluta, cosa que parece no 
haber entendido aún.

Asimismo, todas las fuerzas del consistorio nos adherimos a la 
declaración institucional del día 9 de marzo como el día de las 
personas desaparecidas sin causa aparente, porque hay que seguir 
apoyando a los familiares, que reciban la atención que se merecen y 
se siga trabajando en la búsqueda de las personas desparecidas.

Os recordamos que podéis contactar con nosotros en el correo: 
ciutadans@aj-cornella.cat y en el Despacho Municipal  
de Can Vallhonrat. •

Els plens, tan necessaris 
i tan distants de la 
ciutadania

Por un modelo de ciudad 
saludable y moderno
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